
Ordinært bestyrelsesmøde onsdag den 7. december 2022 kl.19

1)  Dagsorden nr. 12-22
Sted Brøndevej 8
a) Tilstede
b) Afbud
c) Gæster

Referat nr. 12-22
a) Birgitte, Mogens, Lilian, Hans Jakob (HJ deltog i pkt. 1-8, 9, 10 
og 13.)
b) Knud
c) ingen

2)  Godkendelse af dagsorden Ingen tilføjelser

3)  Formandens punkt
- juletræstænding 27.11.
- årligt møde med overfartsleder
- Nyhedsbreve på hjemmesiden

Juletræstænding blev et  godt arrangement med mange glade øboere. 
Forældre tog initiativ og samles til sang og dans omkring juletræet. Tak til 
julemanden, alle frivillige og sponsorer der bidrog til at vi igen i år kan få 
juletræ på Orø.

Mogens har deltaget i et årligt møde med overfartslederen, der 
omhandlede evaluering af fordeling færgetilskud.

- Formanden er blevet gjort opmærksom på at foreningens nyhedsbreve, 
vi udgiver i forbindelse med de 4 årlige udgivelser af Ø-Posten mangler på
hjemmesiden. Dette bliver der straks rettet op på. Se under fanen: 
https://www.orøbeboerforening.dk/nyhedsbreve/ 

4)  Økonomi
- Skitse til budget 2023

Udsat til januarmødet

5) Indkommen post
- henvendelse vedr. lægeordning
- ansøgning vedr. friøordning

Vi har modtaget en henvendelse fra Kåre Hendriksen vedr. et fælles 
møde torsdag 1. dec. sammen med bestyrelsen for Orø Lokal Forum. 
Mødets formål var at drøfte lægesituationen på Orø. Bestyrelsen deltog i 
mødet, se i øvrigt pkt. 10.

Vi har fra Orø Lokal Forum modtaget kopi af interessetilkendegivelse og 
bilag til ansøgning vedr. forsøgsordning for frilandsbyer og øer og 
omhandler boliger for unge, ældre og personer med handicap.
Man kan læse om projektet her: 
https://www.landdistrikterne.dk/projekter/frilandsbyer/

Vi afventer hvad der sker herefter.
6) Sammenslutning af Danske 

Småøer
- repræsentantskabsmøde 4-
6.11.
- Kaffemøde med medarbejdere 
fra Indenrigs- og boligministeriet
- Ø-Posten

Lilian og Hans Jakob har deltaget i repræsentantskabsmøde. Hans Jakob 
orienterer fra mødet. Diverse oplæg og referat ligger på Ø-
Sammenslutningens hjemmeside. Derudover er der en opsamling fra 
mødet i Ø-Posten nr.190.

Hans Jacob har ønsket at det til bestyrelsen fremsendte dokument 
vedhæftes referatet.

Medarbejdere fra ministeriet havde i november et internt kontormøde 

Orø Beboerforening

https://www.landdistrikterne.dk/projekter/frilandsbyer/


lagt på Orø, hvor Hans Jakob som Ø repræsentant blev kontaktet. Han 
viste gruppen rundt på øen og vi blev budt på kaffe. Gruppen var 
interesserede i at høre om det daglige liv på øen.

Ø-Posten nr. 190 er netop udkommet, 183 eksemplarer er uddelt til 
medlemmer. Uddelingslister er rettet til efter seneste opdatering af 
medlemslisten. Vi modtager henvendelse fra medlemmer, hvis de ikke 
har modtaget Ø-Posten.

7) Arrangementer
- Fastsættelse af dato for 
Generalforsamling 23

Dato for generalforsamlingen er fastsat til onsdag den 19. april 2023 – 
lokale er bestilt hos Orø Forsamlingshus.

Medlemmer indkaldes senest 14 dage før, og indkomne forslag skal være 
bestyrelsen i hænde senest en uge før.

8) GDPR – årligt tjek Foreningens privatlivspolitik er revideret og godkendt af bestyrelsen.

Eneste rettelse er adresse på kontakt mail til: 
bestyrelse@oroebeboerforening.dk

Den reviderede udgave lægges på hjemmesiden.

9)  Orientering fra kommuneseminar
25-26.11.

Udsættes til næste møde.

10)  Lægeordningen 
- status og henvendelser drøftes

På mødet med Orø Lokal Forum 1.12. blev der enighed om at afholde et 
borgermøde. Der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af Hans Jakob,
Kåre og Simon Drost. Borgermødet afholdes i hallen onsdag 14. dec. kl. 
19.30. Vi har foreslået ordstyrer.
Formålet med borgermødet er at informere Orøs beboere om mulige 
lægeløsninger og bede Orø om tilkendegivelse til at pege på en ønsket 
løsning for lægeordning på Orø.
Beslutninger:
-De to afholdende foreninger deles om udgifter til vand/sodavand 
indkøbt i Brugsen.
-Hans Jakob opordrer Mogens til at indgå i arbejdsgruppen for arbejdet 
efter borgermødet.
-Der sendes mail direkte til vores medlemmer, straks.
-To bestyrelsesmedlemmer hjælper med at stille op før mødet og en 
hjælper med at tage ned.

11)  Samarbejde med øvrige 
foreninger på Orø

Intet nyt

12) Eventuelt

13) Næste møde
- Mødedatoer planlægges for det
nye år

Datoer for bestyrelsesmøder først halvår 2023 og  er på  onsdage:
11.1. – 1.2. – 1.3. – 29.3. – 3.5. – 7.6

Næste møde er onsdag den 11.1. kl. 19 i Genskabet, Næsbyvej 4.

Referent Lilian Petersen/ december 2022 – note mødets punkter blev ikke taget i kronologisk orden.
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Årets Repræsentantskabsmøde fandt sted den 4. – 6. november på Hotel Vissenbjerg Storkro på 

Fyn. 

Lilian og jeg tog af sted, Lilian tog sig af Ø-Runten som I godkendte før vores afrejse 😉 

Vi havde flere foredrag og oplæg om Landbruget på øerne gennem tiden og frem til nu. Meget 

lærerigt og tankevæggene, der var indlæg af Medforfatter Mette Meldgaard som fortalte om den 

rapport, som Ø-sammenslutningen har fået udarbejdet om landbruget på småøerne, Derefter 

fortalte Direktør i Dansk Økologisk Jordbrugsfond Kim Quist bla. om deres køb af jord på Orø, som 

langtidsudlejes til Orø Fældes Jord og sidst jordfordelingskonsulent Erik Steen Kristensen fra 

Ministeriet for Fødevarer, som satte os ind i begrebet jordfordeling. 

Vi sluttede dagen af med en diskussion om hvilke anbefalinger Ø-sammenslutningen skulle tage 

med i det videre arbejde med landbrug på småøerne. 

Bestyrelsen vedtog, med opbakning fra repræsentantskabet, at Ø-sammenslutningen fremover 

skal arbejde for 4 konkrete anbefalinger til det nye folketing og den kommende regering, der skal 
sikre fastboende landmænd på de 27 danske småøer lige vilkår og udviklingsmuligheder:  

1.      Fjerne loftet på 100 hektar for ø-støtte for fastboende ø-landmænd  

2.      Fjerne ø-støtten for landmænd, der ikke har fast bopæl på øen (gældende for de 27 småøer) 

3.      Justere lovgivningen, så den i højere grad tager højde for erhvervsmæssig drift på mindre 

landbrugsejendomme 

4.      Forbedre mulighederne for grøn omstilling for fastboende ø-landmænd 

 

Læs meget mere i det kommende nummer af Ø-posten og på vores hjemmeside her: 

 
Søndag fortalte Jan Fritz Hansen fra færgesekretariatet nyt on de nye færger projekter rundt på de 

øer, eneste nyt var at også Holbæk Kommune nu har vist interesse for projektet.  
 
Derefter blev den nye LAG Småøerne bestyrelse præsenteret. 

Der blev talt meget og udvekslet mange gode erfaringer de 20 øer immelem. 

Jeg kan kun opfordre alle kommende Ø-repræsentanter og Bestyrelsesmedlemmer, til at tage de 

to weekender om året fri, det er givtit😉 

Da jeg ikke stiller op til bestyrelsen igen til generalforsamlingen i april, jeg kan stadig ikke bakke op 

om formanden, samt føler ikke at vi tegner alle fra vugge til grav på Orø.  

Takker jeg af til april, 

Venlig hilsen 

Ø-Repræsentant  

Hans Jakob 
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